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desiGn stAteMent

his project came to fruition as a result of a need 
to provide proper amenities for the growing 

number of X-Games enthusiasts in Sarawak. 

SAYS is intended as a youth specific space, 
providing unique indoor and outdoor facilities (to 
be implemented in phases) such as an international 
class skateboard/ BMX/ rollerblade Skatepark, 
Parkour/ Calisthenics park, Wall Climbing, a 
performance stage, tightrope walking, kiosks 
and E-Sports facilities with free internet access to 
connect the community and facilitate a healthy 
lifestyle in Sibu, Sarawak.

The first phase of the development currently under 
construction, the Skatepark, boasts the first skate 
‘Kidney Bowl’ in Sarawak and a 100-meter long 
‘Skate Street’, which will be the longest in Malaysia 
when completed. Designed with specifications to 
International X-Games standard, the 15 obstacles* 
provided will cater all levels of expertise from 
beginner to expert.

* (kicker, quarter pipe, wave, wall ride, barrier, euro gap, 
manny pad, bank to bank, bowl, new york bank, fun 
box, wall to barrier, railing, stair)

Proposed 
Skatepark 
facilities, Sibu, 
Sarawak
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siBU ActiVe 
YOUth sPAce 
(sAYs)- 

Written by: 
Kush (RKD architects sdn Bhd)

client: Sibu Municipal Council
end user: SAYS
Architect: RKD Architects Sdn Bhd
skatepark specialist: Skatepark Creation
Main contractor: ALDONA Contractor
status: Construction
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FlAsh temu ramah bersama rkd Architects sdn. Bhd.

r: Mohammad Royzaid Musa (Roy)      k: Kushahrin Sadikin Kushairy (Kush)           
d: Don Juan Juleng Lee (Don)

1. Apakah yang mendorong pembentukan RKD Architects?
r:  Selama bertahun-tahun kami bekerja dengan beberapa firma senibina berpengalaman 

di Kuching dan mengamati bagaimana mereka berkembang daripada sebuah firma kecil 
sehingga menjadi berjaya seperti sekarang, kami selalu menetapkan azam bahawa suatu 
hari nanti kami akan mengikut jejak langkah mereka untuk bermula dari bawah dan lihat 
ke mana perjalanan ini akan membawa kami.  

k:  Setelah saya berjaya lulus peperiksaan professional LAM Bahagian 3 pada tahun 2016, 
saya dengan serta-merta menubuhkan fima senibina milikan tunggal saya, kushahrin s 
Architecture dan berjaya menyewa ruang pejabat milik rakan baik dengan harga yang 
berpatutan. Roy pula lulus peperiksaan tersebut setahun kemudian dan menubuhkan 
firma senibina sendiri yang dinamakan royzaid Musa Architect. Suatu hari setelah 
berbual dengan Roy dan Don di kedai kopi, kami memutuskan untuk mencuba dan 
melihat apa yang dapat kami capai bersama serta ingin menguji pengalaman yang telah 
kami kumpulkan selama ini. Kami harus bermula secara kecil dan penuh semangat dan 
iltizam, dengan harapan kami akan berkembang menjadi sesuatu yang lebih besar dan 
berjaya. Begitulah permulaan kisah penubuhan rkdA.

d:  Jelasnya, nama RKD diambil daripada nama kami bertiga. Apabila anda menambahkan 
huruf A (untuk Arkitek) di akhir perkataan, ia membawa maksud istilah ArcAdiA / 
ɑːˈkeɪdɪə / (RKDa) yang ditakrifkan sebagai –semua tempat nyata atau khayalan yang 
menawarkan kedamaian dan kesederhanaan. Makna itu sendiri menjadi tonggak firma 
kami dan apa yang kami usahakan dalam projek senibina; memastikan kami memberikan 
perkhidmatan terbaik sehingga membawa ketenangan fikiran kepada pelanggan kami 
dan berusaha untuk menampilkan kesederhanaan dalam pelaksanaan reka bentuk serta 
aspek-aspek praktis yang lain. 

2. Apakah ada tugas-tugas khas yang dipegang oleh setiap rakan kongsi?
r:  Kami memanfaatkan kekuatan masing-masing dan menggabungkannya untuk 

keuntungan bersama. Ya, setiap rakan kongsi mempunyai tugas tertentu dari segi 
pengurusan pejabat dan projek namun kami akan duduk semeja apabila berbicara 
tentang reka bentuk senibina. Selain itu, kami merasakan adalah lebih mudah dan pantas 
untuk memperoleh suara majoriti tatkala membuat keputusan apabila mempunyai tiga 
suara.

k:  Kami semua cukup praktikal dan memanfaatkan kemahiran dan pengetahuan kami 
sepenuhnya. Kami juga memastikan input peribadi akan dizahirkan bagi setiap projek. 

d:  Kami sering mengadakan sesi krit di studio dengan para pereka supaya setiap individu 
mempunyai pendapat dan input dalam reka bentuk setiap projek. Kadangkala, kami 
mengajak rakan-rakan arkitek lain untuk turut terlibat dalam sesi ini kerana ianya selalu 
membawa kepada penghasilan idea-idea yang bernas dan sangat menarik. 

3. Siapakah pengaruh anda dalam dunia senibina?

r:  Allahyarham Ar. safri Mohammed.

k:  Morphosis, Bernard tschumi, neil denari, coop himmelblau, dan nick Grimshaw 
merupakan sumber inspirasi saya ketika zaman universiti. 

d:  Saya percaya bahawa kami dapat melahirkan gaya seni bina kami sendiri dan saling 
mempengaruhi di antara satu sama lain. 

4. Apakah projek impian anda?  
r:  Gelanggang velodrom basikal.

k:  Membina projek tesis tahun akhir saya iaitu bangunan ibupejabat untuk international 
solar energy society. Dan juga merekabentuk pentas konsert untuk kumpulan-
kumpulan rock ternama. 

d:  Projek yang menggunakan reka bentuk senibina kami sebagai blue print agar menjadi 
satu legasi.

5. Bagaimanakah suasana tempat kerja anda?
rkd:  Ruang kerja kami bertemakan warna putih dan mempunyai 

pelan terbuka. Bilik-bilik pengarah juga menghadap ke 
ruang studio dimana susunatur pelan ini menggalakkan 
interaksi yang lancar dengan kakitangan studio. Lobi 
utama pejabat kami juga direka secara terbuka dan ruang 
pertama yang akan anda lihat ketika menghampiri pintu 
masuk kaca utama adalah perpustakaan kami di mana kami 
menempatkan kabinet buku setinggi siling yang menjadi 
tumpuan utama ruang tamu/ kaunter resepsi. Kami juga 
memiliki bilik mesyuarat yang amat luas dan bertingkap 
tinggi. Ruang ini menghadap pemandangan Sungai 
Sarawak yang aman dan menenangkan.

6. Selain perundingan,  apakah aspek senibina lain yang 
anda ceburi? Dan bagaimana aspek itu memberi manfaat 
kepada pembangunan diri anda? 

r:  Saya dan Kush telah dilantik menjadi ahli panel Penasihat 
Industri untuk program Sarjana Muda Sains UNIMAS sejak 
tahun 2018. Kami berpeluang memberikan pendapat kami 
mengenai karya pelajar dan seterusnya mendapat pandangan 
dan maklum balas bernas daripada panel-panel Arkitek yang 
lain. 

k:  Saya juga telah dijemput sebagai ahli lembaga pengajian 
program senibina UNIMAS untuk menubuhkan program 
pengajian Pascasiswazah Fakulti Alam Bina dan Sarjana 
Senibina (Bahagian 2 LAM). Kami ditugaskan untuk memberi 
input kepada university daripada perspektif mereka yang 
menjalankan praktis senibina sendiri dan dari sudut industri 
pembinaan. 

d:  Kami melibatkan diri dengan usaha pemuliharaan laut 
dengan menggunakan bebola terumbu karang buatan di 
sepanjang pantai Sarawak untuk melindungi kehidupan laut 
kita, dan kami berharap penorakaan dan penggunaan bebola 
terumbu karang buatan dan dinding terumbu akan terus 
berkembang bagi meningkatkan senibina lautan Sarawak 
yang menakjubkan.   

7.	 Memandangkan	firma	anda	agak	baru	di	dalam	industri,	
di mana anda membayangkan diri anda dalam masa 5 
tahun akan datang?

r:  Mendapat projek di luar Sarawak agaknya. Apa yang lebih 
bermakna adalah dapat memberi inspirasi kepada generasi 
muda arkitek Sarawak dan berharap dapat memberi 
inspirasi dan menanamkan semangat dan minat senibina 
yang membara di dalam diri mereka. Kami bahkan mula 
membayangkan bagaimana kami akan melatih pengganti 
kami untuk masa hadapan.

k:  Kami lebih suka mengikuti arus semasa dan hanya menikmati 
perjalanan. Semasa memulakan firma pada tahun 2017, kami 
hanya mempunyai seorang pelukis pelan dan dua orang 
pelatih. Pada masa itu, kami bekolaborasi dengan beberapa 
firma senibina yang lebih mapan bagi membolehkan kami 
berkongsi sumber dan pengetahuan mereka dalam sesuatu 
projek. Sekarang kakitangan kami sudahpun bertambah 
kepada limabelas orang jadi kami ingin terus maju kehadapan 
dan melakukan perkara yang sama kepada bakat baru yang 
akan datang apabila di beri peluang.  

d:  Kami berharap untuk menyiapkan seberapa banyak projek 
yang boleh kami banggakan.

The English version of this interview can be found in the PaMsC website.


